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Labdarúgó edzéseimet a Prímás szigeten lévő sporttelepünkön tartottam 

meg. Szerencsésnek mondhatom magam a felszereltség szempontjából, 

hiszen nem olyan régen ruházott be az iskola új szerekre, melyeket 

szabadon használhattunk. Amatőr fociról lévén szó, óriási szakadékok 

vannak egyes diákok tudásszintjei között, mely egyes foglalkozások 

alkalmával komoly fejtörést okozott. Éppen ezért próbáltam 

differenciáltan tartani az edzéseket, az ügyesebbeket külön venni és 

nekik nehezebb feladatokat kiosztani. A gyengébb tanulókra viszont úgy érzem sok esetben pozitívmuként 

hatott az, hogy az erősebb képességűvel szemben megmutathatják, mire képesek.  

Az órákon próbáltam főleg technikai és ügyességi feladatokat becsempészni a kellő játékosság mellé. Célom 

volt, hogy az itt eltöltött órák alatt meglássák a foci által kínált lehetőségeket és fejlődési pontokat. Az itt jól 

teljesítő diákok a jövőben tagjai lehetnek majd az iskolai egyesületnek, mely plusz motivációval bíró tényező 

volt a számukra.  

Az elején úgy éreztem, sokan komolyan gondolják a labdarúgást és 

komolyabb szinten is szeretnének foglalkozni vele. Ezt a mai napig úgy 

érzem megvan bennük, viszont a hozzátartozó munkát kevesen szeretik 

belepakolni a célok elérése érdekében. Nyíltan elmondtam az elején a 

srácoknak, hogy aki komolyan veszi ezeket az edzéseket, lehetősége lesz 

arra, hogy a nagy csapatban szerepet kapjon. A foglalkozásról egy 

diáknak sikerült is „megugornia a lécet”. 

Természetesen az a célja elsősorban ezeknek a foglalkozásoknak, hogy a folyamatos fejlődésük mellett, 

érezzék jól magukat a friss levegőn és élvezzék a labdarúgás szépségeit.  

Meghirdetéskor a környező iskolák tanulói, illetve a saját iskolánk 

tanulói lettek megszólítva. A foglalkozásra csak az iskolából járó fiúk 

jártak, főleg 7. és 8. osztályból. Hozzájuk csatlakozott néhány diák a 9. 

évfolyamból, így velük együtt nagyjából 12-14 fővel mozgott az edzés. 

Rendszeresen jártak az edzésekre azok, akik év elején elkezdték a 

labdarúgást. Voltak pozitív és negatív csalódások is. Pozitív csalódás 

volt az például, hogy sokan extra lelkesedéssel vetették bele magukat az 

edzésekbe, olyanok is, akikről nem gondoltam volna, szemben olyanokkal, akik viszont ügyesebbek és sokkal 

jobban is teljesíthettek volna.  

Egy külsős diák járt az edzésekre, az egyik 8.osztályos tanulónak az öccse. Ő a korához képest is (4.osztályos), 

parádésan illeszkedett be a közösségbe, a többiek is jó szívvel fogadták. Nagyon sok labdarúgó közösség él 

Esztergomban, nagyon nehéz ebbe a zárt közegbe új arcokat behívni. Innen, a nagy csapatba feljutás is inkább 



a mi tanulóinkat érinti elsősorban, hiszen az iskolához és a kollégiumhoz vannak igazítva ezeknek a 

programjai és szabályai. A jövőben továbbra is szeretnénk próbálkozni majd a külsős diákok becsábításával, 

remélhetőleg több diákot meg tud majd mozgatni az edzés lehetősége. A projektnap egy jó lehetőség volt 

ennek népszerűsítésére. 
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